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Protokół nr 42/18 

z posiedzenia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

w dniu 24 kwietnia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8
35

 

Zakończenie posiedzenia 11
40

 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet otworzył 

i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, oraz Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca 

Wójta Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 4 członków komisji. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do odczytanego 

porządku posiedzenia. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji, przewodniczący poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 kwietnia 2018 r.  

4. Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów 

sportowych na terenie gminy 

Stanowisko komisji na sesję 
5. Sprawy różne 

6. Zamknięcie posiedzenia komisji 

AD 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zaproponował 

przyjęcie protokołu Nr 41/18 z posiedzenia komisji w dniu 27 marca 2018 r., bez 

odczytywania. 

Komisja jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła ww. protokół bez odczytywania. 

AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 27 kwietnia 

2018 r. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 
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wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez wójta, zastępcę wójta oraz skarbnika, 

a następnie zaopiniowała jak niżej: 

− projekt uchwały Nr XXXIX/265/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/266/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że dzierżawa dotyczy działki ogrodowej 

w miejscowości Małkocin i jest to przedłużenie umowy dzierżawy. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/267/18 w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego 

Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy użytku ekologicznego pn. „Śródleśne 

Mokradło w Poczerninie”. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/268/18 w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy użytku ekologicznego „Żabie 

Uroczysko”, a podjęcie uchwały wynika z obowiązywania nowego Planu urządzenia lasu dla 

Nadleśnictwa Kliniska, w którym nastąpiła zmiana litery wydzielenia, gdzie umiejscowiony 

jest ten użytek. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/269/18 w sprawie wyrażenia zgody na zrzeczenie się 

prawa użytkowania wieczystego 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił, że prawo użytkowania wieczystego dotyczy kompleksu 

czterech działek położonych w Lipniku, przeznaczonych pod boisko sportowe. Działki 

stanowią własność KOWR, i żeby stały się własnością gminy, by nie wnosić opłaty rocznej za 

ich użytkowanie wieczyste, najpierw trzeba potrzeba zrzec się użytkowania wieczystego. 

W przyszłości nadal będą przeznaczone pod boisko sportowe. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/270/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że zmiany w budżecie miały być większe, ale ze względu na brak 

rozstrzygnięcia przetargu na budowę drogi w Grzędzicach, są one mniejsze. Wójt 

poinformował, że podjął decyzje o unieważnieniu przetargu. W I przetargu nikt się nie 

zgłosił, natomiast w II przetargu zgłosiły się dwie firmy z ofertami ok. 19 mln zł. i ok. 20 mln 

zł. Wójt powiedział, że ogłosi trzeci przetarg, w którym zostaną zmniejszone wymagania 

odnośnie wykonawcy. Wójt poinformował, że napisał już informacje do SOM oraz rozmawiał 

z Dyrektorem SOM, i na tę chwilę nie ma możliwości na zwiększenie kwoty na 

dofinansowanie, a ewentualne zwiększenie dofinansowania może okazać się możliwe 

w przypadku pojawienia się oszczędności na innych inwestycjach. Następnie Wójt powiedział 

o rozeznaniu w kosztach budowy kilometra wśród gmin SOM. 

Następnie Wójt odpowiedział na pytanie Radnego Janusza Łojko odnośnie wpływu tej 

inwestycji na budowę ronda w Lipniku. Wójt wyjaśnił, że nie budowa drogi wpłynie na 

budowę ronda , gdyż z budową ronda związany jest tylko wodociąg i zostanie zrobiony 

przecisk pod rondem. Przetarg wygrała ta sama firma, która robiła wodociąg w Ulikowie. 

Następnie Skarbnik objaśniła zmiany do budżetu. Skarbnik wyjaśniła, że zmniejsza się 
dochody o kwotę 32 060,00 zł, zwiększa się dochody 2 028 685,00 zł, czyli kwotę podatku za 

nieruchomości od osób prawnych za zaległe lata 2013 – 2015. Jest to wynik kontroli i zaleceń 
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pokontrolnych i jest to kwota bez odsetek. Tę samą kwotę proponuje się na zwiększenie 

wydatków. Skarbnik wyjaśniła Radnym zasady ewidencji rachunków urzędu. 

Odpowiadając na pytanie Radnej Małgorzaty Cieplak, co wiąże się z wykazaniem podatku za 

zaległe lata, Skarbnik powiedziała, że będzie to skutkować mniejszą o ok. 1,6 mln zł 

subwencję wyrównawczą w roku 2020, a może nawet już w 2019 roku. 

Skarbnik poinformowała, że zostają zmniejszone wydatki na budowę świetlicy w Tychowie 

o 456 tyś. zł i jest to wartość, która zostanie zmniejszona w 2019 roku. 

Kolejno Skarbnik omówiła zmniejszenie dochodów na kwotę 32 060,00 zł. Następnie 

Skarbnik omówiła zwiększenie wydatków w tym miedzy innymi 90 tyś zł na przebudowę sali 

obrad Rady Gmin, żeby przystosować ją do wymogów nowych przepisów prawa, 260 tys. zł 

na zakup kontenerów do szkoły w Strachocinie oraz 300 tys. zł na zakup kontenerów do 

szkoły w Grzędzicach. Skarbnik poinformowała, iż trzeba będzie przebudować WPF, dlatego, 

że w tym roku trzeba wziąć kredyt. 

Kolejno Wójt Gminy poinformował Radnych o problemie z posadowieniem kontenerów 

w Grzędzicach. Wójt poinformował również o propozycji, która padła na Komisji Budżetowej 

o wykorzystaniu byłej szkoły w Koszewie i utworzeniu filii szkoły w Grzędzicach. Wójt 

Gminy powiedział, że dokumentacja na rozbudowę szkoły w Grzędzicach będzie gotowa 

w miesiącu lipcu. 

W trakcie dyskusji na temat szkół, Przewodniczący Komisji zapytał o ogrzewanie w szkole 

w Strachocinie. Wójt Gminy poinformował, że po wymianie pompy rozwiązaniem problemu 

ogrzewania w Strachocinie, będzie również nie wygaszanie pieca. 

W kwestii kontenerów Wójt Gminy powiedział, że na chwilę obecną jest rozeznanie wśród 

firm produkujących kontenery i wiadomo, jakie kontenery są potrzebne, natomiast jest jeszcze 

kwestia przemyślenia możliwości ich wypożyczenia. Wójt powiedział, że może trzeba będzie 

zorganizować spotkanie wszystkich Komisji i przedyskutowania tematu kontenerów. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet odnosząc się w kwestii odciążenia szkoły 

w Grzędzicach zaproponował szkołę w Sownie. Następnie Komisja dyskutowała 

o rozbudowie szkoły w Grzędzicach.  

Wójt Gminy poinformował również o propozycji zakupu gotowego obiektu za 1, 5 mln zł na 

świetlice w Witkowie Drugim. 

Następnie Skarbnik dokończyła omawianie zwiększenia wydatków o kwotę 118 165,00 zł na 

zagospodarowanie działki przy świetlicy w Strumianach, ponieważ gmina otrzymała 

darowiznę 100 tys. na ten cel od firmy i należy to zadanie wykonać. Kolejne zwiększenie 

dotyczy wydatków na obiekty sportowe. 

Po omówieniu projektu komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXIX/271/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2028 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska, która wyjaśniła, że 

zmniejsza się wartość w załączniku nr 3 do WPF. Na szkole w Grzędzicach zmniejsza się 
wartość o kwotę 898 tys. zł w tym roku. Na inwestycji budowy świetlicy w Tychowie, 

zmniejsza się wartość, ale dopiero w 2019 roku o kwotę 459 770,00 zł. Skarbnik wyjaśniła, że 

czeka na harmonogramy płatności do inwestycji w Sownie i Tychowie, by móc ustalić 
wielkość kredytu. Reszta dotyczy uaktualnienia dochodów i wydatków o kwotę 2,028 mln zł. 

Po omówieniu projektu komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

Następnie po przerwie o godzinie 10.40, Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Jarosław Kornet, wznowił posiedzenie Komisji.  
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AD 4. Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz 

klubów sportowych na terenie gminy 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty analizowała przygotowaną informację na temat 

oceny funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów 

sportowych na terenie gminy, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W trakcie dyskusji dotyczącej przedmiotowej oceny Radny Janusz Łojko zapytał o zmiany 

w bibliotekach, dotyczące ich dostosowania, w związku z wejściem przepisów o ochronie 

danych osobowych. 

Celem objaśnienia tego zagadnienia, Wójt Gminy poprosił na posiedzenie Sekretarz Gminy, 

która wyjaśniła, że rozporządzenie o ochronie danych osobowych zaczyna obowiązywać od 

maja. Gmina w tym zakresie będzie miała od maja podpisaną umowę z firmą zewnętrzną, 
która posiada uprawnienia do prowadzenia ochrony danych osobowych. Koszt za świadczenie 

tej usługi to 500 zł plus VAT miesięcznie. Jeżeli chodzi o Bibliotekę to będzie miała 

podpisaną umowę z inną firmą, a koszt to 200 zł plus VAT plus koszty przygotowania 

dokumentacji. Natomiast szkoły i jednostki będą mieć umowę z tą samą firmą, co gmina, 

z tym, że miesięczny koszt w jednostkach to 200 zł plus VAT. Jeżeli chodzi o pomieszczenia, 

to nie potrzeba nowych pomieszczeń. Jednocześnie Skarbnik wyjaśniła, że przepisy 

o ochronie danych osobowych są bardzo rygorystyczne, chodzi tu o zabezpieczenia 

dokumentacji, odpowiednie zabezpieczenia komputerowe. Firma przeprowadzi szkolenia 

pracowników zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet odniósł się do informacji dotyczącej 

funkcjonowania Biblioteki oraz obsługi informatycznej. Następnie Komisja odniosła się do 

funkcjonowania świetlic.  

Odnosząc się do świetlic i funkcjonowania w nich świetlic TPD, Sekretarz powiedziała, że 

świetlice te są prowadzone w oparciu o przepisy oświatowe, w związku z tym są tam wysokie 

wymagania. Jest dużo zastrzeżeń, jeżeli chodzi o spełnienie tych warunków. 

Następnie Radni odnieśli się do funkcjonowania klubów sportowych na terenie gminy. Radny 

Mariusz Klewin, zwrócił uwagę, że w niektórych przypadkach brak jest kosztów za transport 

oraz duże różnice w opłatach związkowych oraz sędziowskich. 

Komisja po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z informacją, wyrażając swoją opinię, 
powyższą informację przyjęła. 

AD 5. Sprawy różne 

Jako pierwszy w temacie spraw różnych głos zabrał Przewodniczący Komisji Socjalno – 

Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet, który zapytał Wójta Gminy, czy została zgłoszona 

do powiatu sprawa suchych drzew przy drodze w Poczerninie w kierunku cmentarza. Wójt 

Gminy odpowiedział, że sprawa została zgłoszona telefonicznie. Kolejno Przewodniczący 

Jarosław Kornet powiedział, że gdy zgłaszał do powiatu potrzebę naprawy dróg 

powiatowych, usłyszał odpowiedź, iż powiat nie ma środków na naprawę dróg 

pomocniczych. 

Natomiast Wójt Gminy przekazał Radnym, że powziął informację, że powiat zwiększy środki 

na remonty dróg powiatowych na terenie gminy, do poziomu, jaki był w ubiegłym roku. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet następnie pytał o łatanie nawierzchni asfaltowych 

dróg gminnych. Wójt Gminy odpowiedział, że są już w trakcie. Przewodniczący zgłosił 

potrzebę łatania drogi gminnej w Poczerninie. 

Radny Mariusz Klewin poruszył kwestię udziału sołtysów w szacowaniu szkód łowieckich. 

Sekretarz Gminy Danuta Żygadło wyjaśniła, że nowe przepisy obowiązujące od 1 kwietnia 

2018 r. nakładają na gminy obowiązek szacowania szkód łowieckich. Wójt jest zobowiązany 

ustawą na wniosek rolnika o szkody w uprawach, powołać zespół do spraw szacowania 

szkód. W skład zespołu wchodzą przedstawiciel gminy, przedstawiciel jednostki pomocniczej 
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gminy, czyli sołectwa to jest sołtys, przedstawiciel koła łowieckiego oraz rolnik, którego 

dotyczą szkody. Zespół dokonuje miary i opisu szkody po zgłoszeniu oraz drugi raz przed 

zbiorem. Obowiązkiem zespołu jest określenie wynagrodzenia, jakie należy przyznać 
rolnikowi za szkodę. W tym momencie jest problem, że na chwilę obecną, ani pracownik, ani 

sołtys nie posiadają wiedzy w tym zakresie. Na dzień dzisiejszy jest informacja, że 

wyznaczono tylko jeden ośrodek, który będzie prowadził szkolenia dla sołtysów, 

pracowników gmin i przedstawicieli kół łowieckich. Do tej pory szkody szacowały koła 

łowieckie. Nowe przepisy obowiązują od 01.04.2018 roku. W ustawie nie ma słowa o 

źródłach finansowania, a zadanie jest narzucone gminie. Zastępca Wójta powiedział, że jest 

natomiast zapis, że brak obecności rolnika i przedstawiciela koła łowieckiego nie wstrzymuje 

szacowania. Sekretarz powiedziała, że szacowanie należy dokonać w ciągu trzech dni od 

złożenia wniosku. 

Następnie Radny Janusz Łojko zapytał, w jaki sposób można pozyskać środki na remont 

zabytkowego kościoła. Wójt Gminy odpowiedział, że do końca września i to parafia może 

złożyć wniosek. Z tym, że kościół musi być zabytkowy i musi być dokumentacja 

z kosztorysem. Maksymalne dofinansowanie wynosi 20 %, nie więcej jednak niż 25 tys. zł. 

Natomiast Sekretarz Gminy wyjaśniła, że można także wystąpić do starostwa, marszałka lub 

Ministerstwa Kultury. 

Odpowiadając na pytanie Radnej Małgorzaty Cieplak czy na drogach gminnych gruntowych 

można postawić znak ograniczenia prędkości, Wójt odpowiedział, że można.  

Wójt Gminy poinformował Komisję, że otrzymał informację z Wód Polskich, jaką propozycje 

stawek za wodę i ścieki złożyły Wodociągi Zachodniopomorskie. Obecna stawka za m
3
 wody 

wynosi 3,33 zł. Według przekazanej informacji proponuje się stawki za wodę na kolejne trzy 

lata od momentu ich ustalenia w wysokości odpowiednio na kolejne dwanaście miesięcy: 

3,84 zł, 4,00 zł i 4,05 zł. Obecna stawka za m
3
 ścieków wynosi 9,80 zł. Natomiast propozycja 

stawek za ścieki to odpowiednio w trzech kolejnych latach: 10,29 zł, 10,47 zł i 10,55 zł. 

Jednocześnie Wójt Gminy powiedział, Związek Miast Polskich złożył pozew zbiorowy 

w sprawie niezgodności z konstytucją, dlatego, że obowiązkiem gminy jest dostarczanie wody 

i odprowadzanie ścieków, a kto inny ustala stawki. Tylko 10% z tej stawki pozostaje 

w firmach wodociągowych. 

Natomiast Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że w informacji Wójta Gminy 

dotyczącej wykonywania zadań przez gminę w okresie międzysesyjnym na stronie 7 w pkt. 1, 

dotyczącym wnioskowanego dofinansowania wkradł się błąd. Zamiast 96 204,00 zł, powinno 

być 941 081,00 zł. Jednocześnie Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że 

wnioskowana do Wojewody Zachodniopomorskiego kwota na dofinansowanie inwestycji 

w Sownie wynosi 6 463 070,00 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski przypomniał o dokończeniu melioracji 

placu zabaw w Barzkowicach przy świetlicy. 

AD 6. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty Jarosław Kornet, podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

Przewodniczący Komisji 

Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


